
Studienævnsmøde - SN DTBAML 
referat

12-05-2023 12:00 - 15:00

Online



Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Beslutning for Punkt 1: Godkendelse af dagsorden
Dagsordenen godkendes.

Punkt 2: Godkendelse af referat fra mødet den 19. april 
2023

Beslutning for Punkt 2: Godkendelse af referat fra mødet 
den 19. april 2023
Referat godkendes.

Punkt 3.1: Ny studenterrepræsentant - Christie Pierre 
Naaman (Negot int. turisme)

Punkt 3.2: Ansøgere til tilvalg og sidefag 2023
Til information ansøgningstallene til tilvalg og sidefag.

Punkt 3.3: Carverapport: Bemærkninger fra SN-DTC

Punkt 3.4: Fortrolig orientering om konsekvenser af SDUs 
økonomiske situation

Beslutning for Punkt 3.4: Fortrolig orientering om 
konsekvenser af SDUs økonomiske situation
Studienævnet deler deres oplevelse i forbindelse af udmeldingen om lukning af 
uddannelser på SDU, der rammer alle tre uddannelsesområder under studienævnet. Der 
er en generel frustration og skuffelse omkring håndteringen af processen, særligt 
informationsniveauet og kommunikationsform, overfor ansatte omkring og studerende 
på de berørte uddannelser.

Studiesekretariater, studieledere og faglige vejledere har modtaget mange henvendelser 
fra berørte og bekymrede studerende. Der opleves en generel uro og forvirring omkring 
hvilke konsekvenser uddannelseslukningerne har for den enkelte studerende på de 
pågældende uddannelser eller fra samme uddannelsesretning. Der efterspørges, om 
studienævnet kan sende en mail rundt til de berørte studerende med henblik på at 
dæmpe de studerendes usikkerheder og tendensen til rygtedannelse.

Studienævnet beslutter, at formanden laver et udkast til en kort mail til de studerende på 
de berørte uddannelser, der understreger at uddannelserne fortsætter som normalt for
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indskrevne studerende samt for nye studerende, der påbegynder uddannelserne i 2023.
Derudover betones det fra studienævnets side, at lukningerne af dele af uddannelserne
ikke vil resultere i kvalitetsforringelse. Mailen sendes rundt i førstkomne uge og instituttet
orienteres herom.

Punkt 5.1: Censorformandskabets årsberetning 2022

Til orientering og videre behandling censorformandskabets årsberetning 2022 fra

1) Censorkorps for Kultur-, Æstetik- og Litteraturstudier ved censorformand Erik
Svendsen
2) Censorkorps for Erhvervsøkonomi ved censorformand René la Cour Sell
3) Censorkorps for Erhvervskommunikation, sprog og medier ved censorformand Ivan
Sørensen

Beslutning for Punkt 5.1: Censorformandskabets 
årsberetning 2022
Studienævnsformanden noterer, at Censorkorp for Erhvervskommunikation, sprog og 
medier i sin beretning retter kritik mod det Humanistiske Fakultet for at delvist afskaffe, 
herunder nedskrive, mundtligt forsvar ved specialer, som de ser vil forringe de 
studerendes uddannelse og forberede dem dårligere til virkeligheden efter afsluttet 
uddannelse. Studienævnet er enige i kritikken.

Punkt 5.2: Eksamensopgave Business Law II
Eksamensopgave i Business Law II til godkendelse:
Efter aftale med Juridisk Institut: ”(…) studienævnet får lov til at se eksamensopgaverne i 
kommende eksamenstermin (sommer 2023) sammen med opgaverne fra 2022 og 2021 
(…)”.

Beslutning for Punkt 5.2: Eksamensopgave Business Law
II

Studienævnet giver formanden mandat til at kigge eksamensopgaverne igennem med 
henblik på at sikre, at der ikke er eksamensuregelmæssigheder.

Punkt 6.1: Intet til behandling

Punkt 7.1: Høring / Orientering om ændringer i
fagbeskrivelser til udbud E23 // Studienævn for HA
Der er i forbindelse med indkald af forslag til ændringer, og følgende behandling og 
godkendelse, af fagbeskrivelser til udbud i E23(F24) foretaget ændringer i
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fagbeskrivelser som er del af del obligatoriske udbud på Design, Kultur og Økonomi (BA).  
Til orientering drejer det sig for størstedelen om faglige tilpasninger og specifikationer.

Beslutning for Punkt 7.1: Høring / Orientering om 
ændringer i fagbeskrivelser til udbud E23 // Studienævn 
for HA
Studienævnet drøfter tidligere praksis i forbindelse med HA's ændringer i fagbeskrivelser 
i obligatoriske fag for BA Designkultur og økonomi.

Den meget korte høringsfrist i forbindelse med ændringerne i fagbeskrivelserne undrer 
studienævnsformanden, der understreger, at studienævnet ikke skal have 
beslutningskompetence, men gerne ser høringer i højere grad muliggør en egentlig 
behandling i studienævnet. Det besluttes, at Søren retter henvendelse til HA.

Konkret drejer det sig om fagene Marketing og Organisation med Videnskabsteori på 
uddannelsen, der udbydes af Studienævn for Erhvervsøkonomi.

Punkt 7.2: Tilbud om nyt valgfag til designkultur og 
økonomi

Der er udviklet et nyt online valgfag Social Media Strategy som udbydes af 
Studienævn for HA.

Faget udbydes første gang i E23. Faget kan tilbydes som forhåndsgodkendt valgfag til 
studerende på Designkultur og Økonomi. I givet fald tilføjes det fællesudbuddet, så det 
kan hentes ind i udbuddet.

Beslutning for Punkt 7.2: Tilbud om nyt valgfag til 
designkultur og økonomi
Studienævnet forhåndsgodkender Social Media Strategi som valgfag til studerende på 
BA Designkultur og økonomi på baggrund af studieleders indstiling. Tau bemærker, at 
faget vil være godt supplement til studiet.

Punkt 8.1: Studiestart – opdatering af program på web

Beslutning for Punkt 8.1: Studiestart – opdatering af 
program på web
Studieledere og studiesekretærer fortæller, at planlægningen kører planmæssigt på alle 
tre uddannelser, og at det blot er de sidste detaljer der mangler før, at 
studiestartsprogrammerne er klar til godkendelse.
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På Cross Border-uddannelserne glæder de sig over, at de i år har en særligt god dialog
med tysk side, hvor de oplever stort engagement. Dette er yderst glædeligt, idet de har
færre hænder til at løfte opgaven i år.

Punkt 8.2: Adgangskrav - BA/KA (med inddragelse af det
forgange års optag)

Behandling af optag:
Studienævnet gennemgår en gang årligt årets optag i forhold til adgangskrav og niveau
og vurderer om adgangskravene fordrer, at de optagne studerende har de fornødne
forudsætninger og niveauer for at kunne gennemføre uddannelsen.

Behandling af adgangskrav BA/KA:
I den forbindelse har studienævnet en strategisk drøftelse af uddannelsens adgangskrav.
Vær opmærksom på at evt. ændringer i adgangskrav og udvælgelseskriterier skal
varsles med 1 år. Fakultetet indkalder eventuelle ændringer i maj/juni måned.

Drøftelsen kan f.eks. forholde sig til:
• Nøgletal for frafald: Såfremt nøgletallet for frafald er utilfredsstillende, skal
studienævnet bl.a. vurdere om ændringer i uddannelsens adgangskrav kan nedbringe
frafaldet.
• Nøgletal for studietid: Såfremt f.eks. nøgletallet for studietid er utilfredsstillende, skal
studienævnet bl.a. vurdere om ændringer i uddannelsens adgangskrav kan forbedre
studietiden
• Eksamensevalueringer: Er der fag, der volder de studerende særlige problemer?

Beslutning for Punkt 8.2: Adgangskrav - BA/KA (med
inddragelse af det forgange års optag)

Studienævnet drøfter frafaldsprocenterne på tværs af uddannelserne, der overordnet set
har blandede tendenser. Det bemærkes, at Designledelse har oplevet en stigning i frafald
i 2022 fra 11% til 15%, hvilket dog svarer til 2020-niveau (16%). Mulige årsager
diskuteres, og der er en generel enighed om, at der kan være mange faktorer, der spiller
ind, som nævnet blot kan gisne om. Stigningen i frafaldet giver således ikke anledning til
at ændre adgangskrav.

I forhold til gennemgang af eksamensevaluering henvises til referatet for
studienævnsmødet 14. marts, hvor disse blev gennemgået.

Punkt 9.1: Ansøgning om transportmidler - studerende
turisme

Beslutning for Punkt 9.1: Ansøgning om transportmidler -
studerende turisme

Nævnet afslår ansøgningen, da der ikke er praksis for at bevillige økonomisk støtte til
studerendes egne studieture.
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Punkt 9.2: Eventuelt
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